

២- ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាលមូលីវិយេ
ក្នុងអភិប្បដ្ឋានវិជ្ជានពេញមួយយប់នៅកំពង់សោម
ថ្ងៃទី០៣ មិថុនា ២០១៦

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

សូមអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់ព្រះសហគមន៍នៅប្រទេសកម្ពុជា សម្រាប់យុវជនយុវនារី សម្រាប់បងប្រុសស្រី ដែលនឹងទទួលអគ្គសញ្ញាតែងតាំងជាឧបដ្ឋាកនៅថ្ងៃស្អែក។ ពេលនេះជាឱកាសមួយ សម្រាប់យើងចូលយ៉ាងជ្រៅនៅក្នុងជីវិតដែលយើងបានទទួលពីព្រះជាម្ចាស់ ជាពិសេសក្នុងឆ្នាំព្រះមហាករុណាទិគុណនេះ។

ថ្ងៃនេះយើងគោរពព្រះបេះដូងរបស់ព្រះយេស៊ូ និងព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណារបស់ព្រះយេស៊ូ និងថ្ងៃស្អែកយើងគោរពព្រះបេះដូងរបស់ព្រះនាងម៉ារី។ ព្រះយេស៊ូនិងព្រះនាងម៉ារី ណែនាំឱ្យយើងស្គាល់ព្រះហឫទ័យស្រឡាញ់របស់ព្រះបិតា។ ព្រះយេស៊ូបានធ្វើដំណើរពីភូមិមួយទៅភូមិមួយទៀតដើម្បីប្រកាសអំពីព្រះរាជ្យរបស់ព្រះជាម្ចាស់ និងជាពិសេសដើម្បីណែនាំឱ្យមនុស្សទាំងអស់ស្គាល់ព្រះបិតា និងប្រែចិត្តគំនិតមកធ្វើជីវិតលើព្រះអង្គ ដោយបានស្តាប់ព្រះបន្ទូលដំណឹងល្អរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ព្រះយេស៊ូក៏អញ្ជើញយើងទាំងអស់គ្នា ឱ្យហៅព្រះជាម្ចាស់ថាជាព្រះបិតា ថាជាអប្សាដែរ ដោយសារព្រះបិតាគង់នៅជាមួយយើង និងណែនាំឱ្យយើងទទួលជីវិតថ្មី។

ជីវិតថ្មីដែលព្រះបិតាប្រទានឱ្យយើង គឺសេចក្តីស្រឡាញ់ ដែលប្រៀបដូចជាឪពុកមានកូនពៅបានឃ្នាតឆ្ងាយទៅ។ នៅពេលបាត់បង់អ្វីៗទាំងអស់ កូនពៅនោះក៏នឹកឃើញដល់ឪពុករបស់ខ្លួន ហើយសុខចិត្តត្រឡប់មករកឪពុកវិញ។ មកមិនទាន់ដល់ផ្ទះផង ឪពុកដែលបានឃើញកូនពីចម្ងាយ ក៏រត់ទៅទទួលស្វាគមន៍កូន ទាំងចិត្តស្រឡាញ់ នឹករឭកកូន និងមានអំណរសប្បាយដោយសារបានឃើញកូនដែលបាត់បង់ទៅ វិលត្រឡប់មកវិញ។ នេះជាពិសោធន៍សម្រាប់ណែនាំយើងនៅក្នុងឆ្នាំព្រះមហាករុណា

ករុណាទិគុណនេះ។ ចំពោះយើង ថ្វីដ្បិតតែយើងជាមនុស្សមានបាបបានធ្វើខុសពីព្រះហឫទ័យរបស់
ព្រះជាម្ចាស់ យើងបានរស់នៅឆ្ងាយពីដំណឹងល្អ ពីធម្មវិន័យដែលព្រះយេស៊ូបានប្រៀនប្រដៅឱ្យយើង
ស្រឡាញ់គ្នាទៅវិញទៅមកដូចព្រះអង្គបានស្រឡាញ់យើង ឱ្យយើងស្រឡាញ់ខ្លាំងសត្រូវ ឱ្យយើង
លើកលែងទោសឱ្យគេ៧០គុណនឹង៧ដង... ប៉ុន្តែព្រះជាម្ចាស់នៅតែទទួលស្វាគមន៍យើងជានិច្ច ព្រះ
អង្គលើកលែងទោសឱ្យយើង ព្រះអង្គប្រណិសន្តោសយើងដើម្បីឱ្យយើងបានទទួលជីវិតថ្មី និងជា
ពិសេសឱ្យយើងទទួលកិត្តិយសជាបុត្រធីតាដ៏ពេញលក្ខណៈរបស់ព្រះអង្គ នៅពេលយើងទទួលស្គាល់
ពីភាពទន់ខ្សោយរបស់ខ្លួន។

ពិតមែន យើងជាអ្នកបាបដែលបានទទួលការលើកលែងទោស និងកិត្តិយសដ៏ពេញលក្ខណៈសាជាថ្មី
ពីព្រះជាម្ចាស់។ នេះជាអំណរសប្បាយរបស់យើងក្នុងឆ្នាំព្រះមហាករុណាទិគុណនេះ និងជាពិសេស
ក្នុងយប់នេះជាយប់ទី៥០ ដែលយើងរួមគ្នាអធិដ្ឋាន រួមគ្នាអង្គុយនៅក្បែរឈើគ្នាងរបស់ព្រះយេស៊ូ ដូច
ព្រះនាងម៉ារីដែលនៅក្បែរព្រះយេស៊ូតាំងពីព្រះអង្គចាប់ផ្តើម រហូតព្រះអង្គសោយទិវង្គត។ ព្រះនាងម៉ារី
តែងយល់ពីព្រះបំណងរបស់ព្រះយេស៊ូ ដោយសារព្រះនាងបានសម្លឹងមើលព្រះយេស៊ូ។ ពេលនេះ
យើងសម្លឹងមើលព្រះយេស៊ូដូចព្រះនាងដែរ ដើម្បីយើងយល់ពីព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះអង្គ។

យប់នេះនៅក្បែរឈើគ្នាង យើងនឹកដល់ព្រះយេស៊ូដែលបង្ហាញព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណារបស់ព្រះ
បិតាចំពោះយើង ដោយព្រះអង្គលើកលែងទោសឱ្យអ្នកដែលបានធ្វើគុតព្រះអង្គ ដោយមានព្រះបន្ទូល
ថា **“ឱព្រះបិតាអើយ! កុំដាក់ទោសគេធ្វើអ្វី ដោយសារគេមិនដឹងថាគេកំពុងធ្វើអ្វីឡើយ”**។ យើងនឹក
ដល់ព្រះយេស៊ូដែលបានលើកលែងទោស ឱ្យអ្នកទោសដែលជាប់គ្នាងក្បែរព្រះអង្គ ដោយមានព្រះ
បន្ទូលថា **“ថ្ងៃនេះ ពិតមែនអ្នកនឹងបានទៅស្ថានបរមសុខជាមួយខ្ញុំ”**។ ចុងក្រោយ ព្រះយេស៊ូបាន
ទតសម្លឹងទៅមាតា និងលោកយ៉ូហានដោយមានព្រះបន្ទូលថា **“អ្នកអើយ សូមទទួលគាត់ទុកជាកូន**

ផងចុះ” និងថា **“យ៉ូហានអើយ សូមទទួលមតាទុកជាមតារបស់អ្នកផងចុះ”**។ ពិតមែនព្រះនាងម៉ារីជាព្រះមតានៃព្រះសហគមន៍ ដែលណែនាំឱ្យយើងចូលនៅក្នុងព្រះហឫទ័យប្រណីសន្តោសរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ឱ្យយើងមានពិសោធន៍នៅក្នុងដួងចិត្ត នៅក្នុងជីវិតពីរបៀបដែលព្រះជាម្ចាស់ស្រឡាញ់យើងដោយគ្មានព្រំដែន។

យប់នេះយើងអង្គុយសម្លឹងមើលទឹក ដែលកំពុងហូរចេញពីព្រះបេះដូងព្រះយេស៊ូ មកលាងជម្រះចិត្តគំនិតរបស់យើងឱ្យបរិសុទ្ធ។ យើងសម្លឹងមើលព្រះលោហិត ដែលកំពុងហូរចេញពីព្រះបេះដូង ព្រះគ្រីស្ទ ចូលនៅក្នុងសរសៃរលាមរបស់យើង ដើម្បីឱ្យយើងទទួលជីវិតដ៏បរិបូណ៌ពីព្រះអង្គ និងឱ្យយើងចេះស្រឡាញ់គ្នាទៅវិញទៅមក ដូចព្រះយេស៊ូបានស្រឡាញ់យើងដែរ។ ថ្ងៃនេះ ព្រះនាងម៉ារីដែលជាព្រះមតានៃព្រះហឫទ័យប្រណីសន្តោស ជាមតារបស់ព្រះបុត្រាដែលជាព្រះភក្ត្ររបស់ព្រះបិតា ព្រះនាងអញ្ជើញយើងម្នាក់ៗ ដែលជាគ្រីស្ទបរិសុទ្ធ ឱ្យទទួលបេសកកម្មថ្មី ចេញទៅគ្រប់ទីកន្លែង ដើម្បីសម្តែងព្រះហឫទ័យមេតាករុណារបស់ព្រះជាម្ចាស់ ចំពោះមនុស្សទាំងឡាយ។

ក្នុងសង្គមរបស់យើងបច្ចុប្បន្ននេះ មិនខ្វះទេអ្នកដែលគ្មានទីពឹង មិនខ្វះទេអ្នកដែលគ្មានសេចក្តីសង្ឃឹម។ ថ្ងៃនេះ យើងដែលបានទទួលបេសកកម្មថ្មី គឺយើងនេះហើយដែលត្រូវទៅណែនាំពួកគេ ឱ្យអាចងើបឈរឡើង ដូចព្រះយេស៊ូមានព្រះបន្ទូលថា **“នាងអើយឈរឡើង ដ្បិតជំនឿរបស់នាងបានសង្គ្រោះនាងហើយ”**។ ថ្ងៃនេះ ព្រះយេស៊ូក៏មានព្រះបន្ទូលមកយើងដែរថា **“ចូរចេញទៅ ជំនឿរបស់អ្នកបានសង្គ្រោះអ្នកហើយ”** គឺព្រះអង្គចាត់យើងឱ្យចេញទៅ ធ្វើជាសញ្ញាសម្គាល់នៃព្រះហឫទ័យស្រឡាញ់របស់ព្រះបិតា ដើម្បីឱ្យសង្គមរបស់យើងបច្ចុប្បន្នទៅជាសង្គមថ្មី ដោយសារសេចក្តីស្រឡាញ់របស់យើង។ កន្លែងណាមានសេចក្តីស្រឡាញ់ កន្លែងនោះនឹងមានសកម្មភាពសង្គ្រោះ ដែលណែនាំឱ្យអ្នកដទៃមានជីវិតដ៏បរិបូណ៌។

យប់នេះយើងខ្ញុំសូមអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់អស់ពីដួងចិត្ត រួមជាមួយព្រះនាងម៉ារីដែលឆ្លើយថា
“នាងខ្ញុំជាអ្នកបម្រើ សូមព្រះអង្គធ្វើតាមព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះអង្គចុះ”។ យប់នេះព្រះជាម្ចាស់បាន
ជ្រើសរើសយើងខ្ញុំ ឲ្យធ្វើជាសាវ័កនៃធម៌មេត្តាករុណា ឲ្យធ្វើជាអ្នកបម្រើដើម្បីបន្តបេសកកម្មរបស់ព្រះ
អង្គ គឺបេសកកម្មប្រកាសដំណឹងល្អ ដែលព្រះយេស៊ូបានប្រទានឲ្យក្រុមគ្រីស្ទទូតដើមដំបូង ដែល
ពេលនេះ យើងត្រូវប្រកាសនៅលើទឹកដីរបស់យើង ដោយអស់ពីកម្លាំងកាយចិត្ត អស់ពីសេចក្តី
ស្រឡាញ់ នៅក្នុងអំណរសប្បាយដែលមកពីព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ អាម៉ែន។